

# دليل صور الختان:

## ما يمكن توقعه بعد الجراحة

ما يمكن توقعه بعد خضوع طفلك لجراحة الختان

توضّح هذه الصور أمثلة على التعافي الطبيعي بعد جراحة الختان. يمكنك استخدامها كدليل لمساعدتك على فهم ما يمكن توقعه بعد جراحة طفلك. كل طفل وكل جراحة فريدة من نوعها. قد تبدو الأنسجة الملتنمة مختلفة في درجات لون البشرة المختلفة. اتصل بمقدم الرعاية الصحية المتابع لطفلك إذا كانت لديك أي أسئلة.

هذا القضيب يتعافى كما هو متوقع. لاحظ أن التورم أكبر على جانب واحد من الجانب الآخر. قد يبدو القضيب أكبر من المعتاد في بعض الأجزاء (تورم غير متساوٍ). قد يجعل هذا القضيب يشير إلى جانب واحد حتى يتحسن. المنطقة البيضاء / الصفراء ليست صديداً. هي عبارة عن تجمع لزبوت البشرة وخلايا البشرة. وهذا جزء من عملية التعافي الطبيعية.



المثال 1

هذا القضيب أيضاً يتعافى كما هو متوقع. يوجد تورم أقل لكن مع مزيد من الأنسجة الملتنمة على سطح رأس القضيب (الحشفة). مع نمو طبقات الجلد الجديدة، ستساقط هذه الأنسجة المصفرة لتظهر طبقات جديدة من الجلد. وهذا أمر طبيعي.



المثال 2

### خدمات المترجم المجانية

- بداخل المستشفى، اسأل ممرضتك.
- من خارج المستشفى، اتصل بخط الترجمة المجاني للأسر على الرقم 1-866-583-1527. أخبر المترجم بالاسم أو الرقم الداخلي الذي تحتاجه.

### لمعرفة المزيد

- طب المسالك البولية 206-987-2509
- الجراحة العامة 206-987-0237
- استشر مقدم الرعاية الصحية المتابع لطفلك
- [seattlechildrens.org](http://seattlechildrens.org)

### المثال 3

هذا القضيبي أكثر جفافاً وأقل احمراراً. وهذا التنام طبيعي. المادة الصفراء ليست صديداً. يجف هذا التجمع من زيت الجلد وخلايا الجلد مع شفاء القضيبي. يمكنك حماية هذه المنطقة بالفازلين خلال تعافيه. هناك أيضاً بعض اللون الداكن (تكدم) بعد الجراحة يتعافى من تلقاء نفسه. التورم أكثر وضوحاً من هذه الزاوية وسيتحسن بمرور الوقت.



### المثال 4

يتحسن التورم في هذا المثال. هناك بعض التكدّم الذي يمكن أن يحدث بعد الجراحة. سيتعافى هذا التكدّم من تلقاء نفسه. لاحظ أن لون البشرة يُصبح أكثر حيادية. هناك طبقات جديدة من الجلد تحل محل المادة الصفراء في الصورة أعلاه.



إذا راودتك أي أسئلة، فاتصل بعيادة الجراحة المتخصصة المتابعة لطفلك خلال ساعات العمل. وبعد ساعات العمل، اتصل على الرقم 206-987-2000 واطلب من مشغل المستشفى الجراح العام المناوب أو جراح المسالك البولية المناوب حسب الخدمة التي أجرت الجراحة لطفلك.

ماذا لو راودتني أي أسئلة أو مخاوف؟

# Circumcision Photo Guide:

## What to expect after surgery

---

### What to expect after your child has circumcision surgery

---

These photos show examples of normal healing after circumcision surgery. You can use them as a guide to help you understand what to expect after your child's surgery. Every child and every surgery is unique. Healing tissue may look different on different skin tones. Contact your child's healthcare provider if you have any questions.

---

#### Example 1



This penis is healing as expected. Notice the swelling is greater on 1 side than the other. The penis may seem bigger than usual in some parts (uneven swelling). This may make the penis point to 1 side until it gets better. The white / yellow area is not pus. It is a collection of skin oils and skin cells. This is part of the normal healing process.

#### Example 2



This penis is also healing as expected. There is less swelling but more healing tissue on the surface of the head of the penis (the glans). As the new skin layers develop, this yellowed tissue will shed into new skin layers. This is normal.

#### To Learn More

- Urology  
206-987-2509
- General Surgery  
206-987-0237
- Ask your child's healthcare provider
- [seattlechildrens.org](http://seattlechildrens.org)

#### Free Interpreter Services

- In the hospital, ask your nurse.
- From outside the hospital, call the toll-free Family Interpreting Line, 1-866-583-1527. Tell the interpreter the name or extension you need.

### Example 3



This penis is drier and less red. This is normal healing. The yellow material is not pus. This collection of skin oil and skin cells is drying as the penis heals. You can protect this area with petroleum jelly (Vaseline) as it heals. There is also some darker color (bruising) after surgery which heals on its own. The swelling is more obvious from this angle and will get better with time.

### Example 4



The swelling is improving in this example. There is some bruising which can happen after surgery. This bruising will heal on its own. Notice that the skin color is becoming more neutral. There are new skin layers replacing the yellow matter in the picture above.

### What if I have any questions or concerns?

If you have any questions, call your child's specialty surgery clinic during the day. After hours, call 206-987-2000 and ask the hospital operator for the on-call general surgeon or on-call urology surgeon depending on which service did your child's surgery.